
 بهروز افخمی با اشاره به ویژگی های سریال 
»رعد و برق« که درباره سیل است به آبی که 
در برخی خانه ها ریخته شده است و همکاری 
مردم در این زمینه اشاره کرد. بهروز افخمی 
با حضور در برنامه فرهنگی شبکه خبر به 
سوالات حمیدرضا مدقق مجری برنامه پاسخ 
داد و درباره لحن کمدی در سریال »رعد و 
برق« بیان کرد: »رعد و برق« یک اثر کمدی 
حادثه ای است که بهترین های آن در سینمای 
جهان است و به هاوارد هاکس تعلق دارد. برخی 
از فیلم های او زمانی که ساخته شد چندان 
تحویل گرفته نشد و تازه دارند او را کشف 
می کنند. وی درباره ژانر فیلم های فاجعه و 
اینکه برای ساخت این سریال به فیلم هایی 
مثل »بیدارشو آرزو« کیانوش عیاری یا دیگر 
فیلم های این گونه توجه داشته است یا خیر 
بیان کرد: ۲ گونه می توان با فاجعه یا حوادث 
طبیعی برخورد کرد یکی لحن کمدی حادثه ای 
است یعنی کسانی که دنبال شر می گردند 
تا خطر کنند و دیگر اینکه بخواهیم تصوری 
از نگاه آخرالزمانی بدهیم و به ویرانی هایی 
بپردازیم که خبر از ویرانی بزرگ می دهند. من 
هم از ابتدا دنبال کمدی حادثه ای بودم. افخمی 
درباره امکانات پرداخت به فیلم های حادثه ای 
گفت: با بودجه های تلویزیون پرداختن به 
فیلم های حادثه ای خیلی سخت است از طرفی 
هم پیشرفت های دیجیتالی باعث می شود 
اجرای این اتفاقات در سینما با جلوه های 

ویژه کامپیوتری و با هزینه کمتر اتفاق بیفتد. 
البته بستگی به کارگردان دارد که باید هم با 
شیوه های کلاسیک و شیوه های جدیدتر آشنا 
باشد. الان شیوه های پیچیده تر آمده است که 
می شود با بودجه معقول به آنها پرداخت که 
قابل مقایسه با فیلم های آپارتمانی نیست. خود 
من همان زمان هم به این فکر کردم که خیلی 
هم به پول بیشتر نیاز ندارم. وی در پاسخ به 
اینکه چه اقدامی برای جلوه های ویژه انجام داده 
است، افزود: یک جاهایی واقعا آب انداختیم در 
خانه های مردم و ترکمن ها در ترکمن صحرا 

خیلی با ما همکاری کردند با اینکه حتی 
خانه هایشان را آب می برد ولی واقعا با ملایمت 
برخورد کردند. یکجاهایی حساب نکردیم آب 
از کجا سر در می آورد در حیات مدرسه ای آب 
ریختیم و بعد دیدیم خانه های کنار مدرسه را 
دارد آب می برد اما مردم خیلی با ما همکاری 
کردند. کارگردان »رعد و برق« در بخش دیگر 
صحبت هایش درباره بازیگران بیان کرد: من 
همیشه در انتخاب بازیگر به این فکر می کنم 
که اگر حادثه ای قرار است اتفاق بیفتد بازیگر 
باید آمادگی اولیه را داشته باشد و به این ترتیب 

برخی بازیگران همان ابتدا حذف می شوند. 
الان برخی بازیگران مرد ما چاق هستند و 
یا رانندگی بلد نیستند اما در این سریال 
هرکس قرار بود بترسد از ابتدا در تیم 
ما نبود و از ابتدا از کسانی دعوت کردیم 
که نمی ترسیدند و آمادگی جسمانی 
داشتند. ما صحنه هایی داشتیم که در 
جاده حادثه خیزی بود و من هر روز صدقه 
کنار می گذاشتم تا مشکلی پیش نیاید. با 
این حال بازیگران ما بچه های نترسی بودند 
و هیچگاه نگفتند مثلا الان کروناست و به 
خانه برویم. وی در ادامه درباره نگاهش 
به سریال سازی نیز اظهار کرد: تلویزیون 
خانه من است با تلویزیون بزرگ شده ام و 
ترسی هم برای کار در آن ندارم و به خودم 
هم نوعی اعتماد دارم. برای سینمایی 
و پرده بزرگ خیلی می ترسم اما برای 
تلویزیون ترسی ندارم. افخمی درباره 
سرنوشت ساخت فیلمی درباره قتل داریوش 
مهرجویی تصریح کرد: فعلا درباره اش تحقیق 
می کنیم، اتفاقی شبیه این اگر در آمریکا رخ 
دهد دستمایه فیلم ها و گزارش های تلویزیونی 
می شود اما اینجا نه خودشان کار می کنند نه 
چشم دارند، ببینند دیگران کار می کنند. وی 
در پایان عنوان کرد: فکر می کنم این موضوع 
جای کار برای مستندسازی و نوشتن رمان 
دارد. برای فیلم مستند هم با مهرداد غفارزاده 

صحبت کرده ایم.
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 روزهایی که حرف از سریال های »پایتخت« 
و  آقاخانی  سعید  است  »زیرخاکی«  و 
همکارانش فصل جدید ماجراهای نورالدین 
خانزاده را آغاز کرده اند بعد از لوکیشن هایی 
در ورامین و خجیر به چابهار رسیده اند. رئیس 
صداوسیما به تازگی اعلام کرد »زیرخاکی« 
وارد پیش تولید شده و مذاکرات درباره ساخت 

فصل هفتم »پایتخت« به صورت جدّی دنبال 
می شود. اما »نون. خ« روزهای فیلمبرداری 
را می گذراند که به آنتن نوروزی تلویزیون 
برسد. پیگیری های »تسنیم« نشان می دهد 
30 درصد تصویربرداری پیشرفت داشته و 
گروه فیلمبرداری پس از حضور در ورامین و 
خجیر حالا به چابهار رسیده اند. خبرها حاکی 
از آن است به کردستان و لوکیشن های دیگر 
خواهند رسید. قرار است فصل پنجم سفری 
به سیستان و بلوچستان هم داشته باشد. 
گروه به روستای خاوه، کردستان و کرمان هم 
خواهند رفت. توجه به محورهای موضوعی 
محیط زیست و میراث فرهنگی و مسائل 

اقوام کماکان در دستور کار سعید آقاخانی 
و همکاران او خواهد بود. درباره بازیگران 
هم همواره گمانه زنی هایی مطرح می شود 
که بنابر پیگیری ها هنوز تکلیف حضور علی 
صادقی روشن نیست. اما در کنار این بازیگر نام 
ساناز سماواتی هم مطرح می شود که تاکنون 
تجربه حضور در این مجموعه را نداشته و در 
فصل پنجم »نون .خ« حضور دارد. این طور 
که خبرها به گوش می رسد سریال همچون 
سنوات قبل در ۲5 قسمت ساخته خواهد 
شد. مجموعه ای که تاکنون 4 فصل آن تولید 
شده و جزو آثار پرمخاطب تلویزیون به شمار 
می رود. حمیدرضا آذرنگ، سعید آقاخانی، 

امیر سهیلی، هومن حاجی عبداللهی، سیروس 
بنفشه خواه،  بیژن  یاسر،  مجید  میمنت، 
کاظم نوربخش، نسرین مرادی، هدیه بازوند، 
سیدعلی صالحی، پاشا جمالی، ندا قاسمی، 
ماشاا... وروایی، صهبا شرافتی از جمله بازیگران 
سریال تلویزیونی  هستند. چندی پیش سعید 
آقاخانی فیلمی از پشت صحنه روزهای آغازین 
فیلمبرداری »نون .خ« در صفحه مجازی خود 
منتشر کرد. در این ویدئو اقوام ایرانی نشان 
داده می شود که سعید آقاخانی هم به آن 
اشاره می کند: هدف مان از ساخت این سریال 
گردهم آوردن اقوام و توجه به ویژگی های اقوام 

ایرانی است که همه زیر یک پرچم  هستند.

»نون  خ 5« به 
چابهار رسید

  مجری اسکار ۲۰۲۴ 
انتخاب شد

 جیمی کیمل میزبان مراسم اسکار 
۲0۲4 شد. به گزارش ورایتی، جیمی 
کیمل برنده جایزه امی به عنوان مجری 
مراسم اسکار ۲0۲4 بازمی گردد تا 
ین برنامه را اجرا  برای چهارمین بار ا
کند. مولی مک نیرنی، نامزد امی نیز 
لی به عنوان  برای دومین سال متوا
نتخاب  ا مراسم  اجرایی  تهیه کننده 
در  این  ز  ا پیش  کیمل  جیمی  شد. 
سال ۲0۱۷، ۲0۱۸ و ۲0۲3 اسکار 
را میزبانی کرد. به این ترتیب کیمل 
اکنون در کنار ووپی گلدبرگ و جک 
لمون جای می گیرد که 4 بار میزبان 
5 بار،  اسکار بودند. جانی کارسون 
بیلی کریستال ۹ بار و باب هوپ ۱۱ 
بار اسکار را میزبانی کردند. کیمل در 
بیانیه ای گفت: همیشه رویایم میزبانی 
اسکار دقیقا برای 4 بار بود. بیل کرامر، 
ز  ا هم  آکادمی  رئیس  و  مدیرعامل 
بازگشت جیمی کیمل به عنوان مجری 
و مولی مک نیرنی به عنوان تهیه کننده 
براز خوشحالی کرد و  اجرایی اسکار ا
بیان داشت: آنها عشق ما به سینما 
و تعهد ما به تولید برنامه ای پویا و 
سرگرم کننده برای مخاطبان جهانی 
رند. اسکار  مان را به اشتراک می گذا
بود و  بیننده  فزایش  ا ۲0۲3 شاهد 
میانگین بیننده ۱۸.۸ میلیون نفری ۱3 
درصد بیشتر از سال های پیش بود. این 
جایزه بیش از ۲ برابر از جوایز گرمی و 
امی همان سال در جذب مخاطب بهتر 
ظاهر شد. فیلم های مدعی جوایز اسکار 
امسال مجموعه ای از عناوین پرفروش 
آنها  مهم ترین  که  دربرمی گیرند  را 
»باربی« برادران وارنر و »اوپنهایمر« 
کمپانی یونیورسال پیکچرز هستند. 
نتظار می رود »داستان آمریکایی«،  ا
و  »مائسترو«  کامل«،  ماه  »قاتلان 
»بیچاره ها« هم رقبای آن ها در بخش 
بهترین فیلم باشند. سال پیش »همه 
چیز همه جا به یکباره« ۷ جایزه اسکار 
از جمله بهترین فیلم، کارگردانی و 3 
جایزه بازیگری را به خانه برد و درام 
غرب  جبهه  »در  آلمانی  ضدجنگ 
خبری نیست« هم 4 جایزه از جمله 
جایزه بهترین فیلم بین المللی را کسب 
کرد. مراسم اسکار نودوششم یکشنبه 
۱0 مارس ۲0۲4 )بامداد دوشنبه ۲۱ 

اسفند( در دالبی تئاتر برگزار می شود.

  سخنگوی کرملین این ادعا که کشورش ممکن است 
یک جنگ هسته ای راه بیندازد را »کاملا دیوانه وار« 
خوانده و رد کرد. دیمیتری پسکوف، سخنگوی کرملین 
در مصاحبه ای تاکید کرد: »متاسفانه طی سال گذشته 
ما لفاظی های هسته ای غیرمسئولانه را بیشتر و بیشتر 
شنیدیم. ما اتهام زنی های از سمت آنها درباره اینکه روسیه 
آماده راه انداختن یک جنگ هسته ای است را شنیدیم که 
مطلقا دیوانه وار است. روسیه کشور قدرتمند و عظیم و 
قوی بوده و رویکردی کاملا مسئولانه و محتاطانه در قبال 
مایملک خود دارد.« به گفته پسکوف، لفاظی های هسته ای 
غرب،  روسیه را به عنوان یک تهدید در جنگ ترکیبی جاری 
معرفی می کند. او ادامه داد: »وظیفه همه ما این است که 

به سادگی توضیح دهیم همه این بیانیه های آنها بی پایه و 
اساس و صرفا صحبت هایی غیرمسئولانه هستند.« اوایل 
سالجاری میلادی روسیه در واکنش به تحولات مربوط به 
جنگ در اوکراین تسلیحات هسته ای خود را در همسایه 
خود، بلاروس، مستقر کرد. مقام های غرب از جمله جو 
بایدن،  رئیس جمهور آمریکا این اقدام مسکو را یک تهدید 
قلمداد کردند. مسکو انتقادات آنها را رد و تاکید کرد، آمریکا 
چندین دهه است که تسلیحات هسته ای خود را در اروپا 
مستقر کرده  است. سخنگوی کرملین، تقابل فعلی در جهان 
را مرتبط با یک دوره تغییرات عمیق دانست که مشخصه آن 
ظهور مراکز قدرت جدید است. پسکوف گفت: بعد از انحلال 
اتحاد شوروی سابق، غرب به دلیل قدرت اقتصادی و توسعه 

تکنولوژیکی خود خودش را به عنوان »ارباب جهان« که 
واجد شرایط نوشتن قوانین و تحمیل آنها به کشورهای 
دیگر است،  در نظر گرفت. او ادامه داد: با این وجود با گذشت 
زمان،  تعدادی از کشورها به سطحی از توسعه که برای 
جنگیدن آنها بر سر استقلال و حاکمیتشان مناسب بود 
رسیده و بی میلی آنها به تبعیت از غرب منجر به جنگ ها 
شد. پسکوف هشدار داد: تلاطمات فعلی جهان ممکن است 
در دهه های آینده افزایش یابند و غرب همچنان تلاش 
خواهد کرد »رهبری رو به تضعیف« خود را حفظ کند و 
احتمال جنگ های متعدد دیگری وجود خواهد داشت. 
پسکوف بیان داشت: »کمبود جدی پیش بینی ناپذیری در 
عرصه سیاست یا اقتصاد ممکن است کار را برای پیش بینی 
وضعیت جهان در عرض ۱0 سال آینده غیرممکن کند، اما 
اظهار امیدواری کرد که روسیه در این مدت »خردمندتر، 

ثروتمندتر و قدرتمندتر« خواهد شد.

کرملین اتهام زنی هسته ای را »دیوانه وار« خواند

  ینس استولتنبرگ، دبیرکل ناتو اذعان کرد که 
جنگ در اوکراین دشوارتر از چیزی است که این 
سازمان انتظارش را داشت. به گزارش ایرنا به نقل از 
تاس، استولتنبرگ در کنفرانسی خبری در بروکسل 
اظهارکرد: باید درک کنیم که اوضاع در میدان جنگ 
دشوار است. روسیه برنامه ای برای صلح ندارد و برای 
جنگ بیشتر برنامه ریزی می کند. وی افزود: ما شاهد 
تلاش روسیه برای انجام عملیات تهاجمی هستیم. 

اوضاع در میدان جنگ دشوارتر از چیزی است که انتظار 
داشتیم. اما این به معنای عدم حمایت از اوکراین نیست 
بلکه به معنای حمایت بیشتر است. نباید اجازه بدهیم 
ولادیمیر پوتین رئیس جمهوری روسیه پیروز شود. 
استولتنبرگ اظهارکرد: پس از خروج روسیه از معاهده 
نیروهای مسلح متعارف در اروپا همه مکانیسم های 
اصلی کنترل تسلیحات از بین رفته اند، بنابراین پیمان 
آتلانتیک شمالی باید تقویت شود. همچنین میرچا 

جوآنا، معاون دبیرکل ناتو در اظهاراتی با بیان این ادعا که 
ناتو از قصد روسیه برای برهم زدن ثبات در دریای سیاه 
آگاه است، تاکید کرد: ما می دانیم که روسیه همیشه 
به عنوان یکی از بازیگران اصلی در دریای سیاه حضور 
خواهد داشت اما همچنین می دانیم که در نهایت ما 
پیروز خواهیم شد و سراسر دریای سیاه را دوباره برای 
کشتیرانی آزاد، تجارت، صلح و ثبات به منطقه ای ایمن 

تبدیل خواهیم کرد. 

استولتنبرگ:
جنگ اوکراین دشوارتر از انتظارات بوده است

بیـــن المـــلل
 

 
گــــزارش

با امضای بودجه موقت دیگری
 »بایدن« جلوی تعطیلی 

دولتش را گرفت
 رئیس جمهور آمریکا یک روز مانده به موعد تعطیل 
شدن نهادهای دولتش با امضای یک لایحه بودجه 
موقت دیگر جلوی تعطیلی آنها را گرفت. به گزارش 
ایسنا،  با امضای این لایحه بودجه موقت توسط جو 
بایدن، رئیس جمهور آمریکا، نزاع با جمهوریخواهان 
کنگره بر سر بودجه فدرال به سال آینده میلادی 
کشیده شده و بن بست بر سر کمک های واشنگتن 
برای اوکراین و رژیم صهیونیستی در کنگره نیز 
همچنان ادامه می یابد. به نوشته خبرگزاری »پرس 
اسوسیشن«، این لایحه بودجه موقت در هفته جاری 
توسط مجالس سنا و نمایندگان کنگره آمریکا به 
تصویب رسیده و جلوی تعطیلی دولت واشنگتن را 
تا بعد از فصل تعطیلات سال نوی میلادی گرفت و 
به قانونگذاران آمریکایی نیز مهلت بیشتری برای رفع 
اختلافات قابل توجه خود بر سر بودجه دولت برای 
سال مالی فعلی بخشید. بایدن این لایحه را در ضمن 
حضور در شهر سان فرانسیسکو به منظور میزبانی از 
اجلاس سازمان همکاری اقتصادی آسیا-اقیانوسیه 
امضا کرد. این بسته موقت، بودجه دولت بایدن را 
در سطح فعلی برای حدود دو ماه دیگر در ضمن آنکه 
مذاکرات بر سر یک بسته بودجه ای بلند مدت برگزار 
می شود، حفظ می کند. به موجب این لایحه همچنین 
دو ضرب الاجل برای تصویب لایحه تخصیص بودجه 
سالانه برای دو گروه از سازمان های فدرال شامل 
۱۹ ژانویه برای یک گروه و دوم فوریه برای گروهی 
دیگر تعیین شده که همراه با خود ریسک تعطیلی 
مقطعی سازمان های دولت بایدن را در بردارد. این 
رویکرد دو مرحله ای مورد حمایت مایک جانسون، 
رئیس جمهوریخواه جدید مجلس نمایندگان آمریکا 
قرار داشته، اما بسیاری از اعضای مجلس سنا با آن 
مخالفت کردند. در نهایت همه دموکرات ها به جز 
یک نفر و همچنین ۱0 جمهوریخواه از آن حمایت 
کردند چون موقتا جلوی تعطیلی دولت واشنگتن 
را می گرفت. جانسون وعده داد دیگر از هیچ لایحه 
بودجه موقتی که جلوی تعطیلی دولت را بگیرد 
حمایت نکند. او تاکید کرد،  این لایحه اخیر زمینه را 
برای جنگ بر سر بودجه با سنا در سال آینده میلادی 
فراهم کرده  است. در این لایحه بودجه موقت اخیرا 
تصویب شده نیز بودجه مکمل حدودا ۱0۶ میلیارد 
دلاری درخواستی کاخ سفید که شامل کمک های 
زمان جنگ برای رژیم صهیونیستی و اوکراین است در 
نظر گرفته نشده  است. همچنین این لایحه اعتبارات 
بشردوستانه برای فلسطینی ها و دیگر بودجه های 
مکمل درخواستی شامل بودجه برای امنیت مرزی 

آمریکا را در بر ندارد.

دیدار رهبران ژاپن و چین در سان فرانسیسکو کوتــــاه

  رئیس جمهور چین و نخست وزیر ژاپن در نخستین مذاکرات 
رو در روی خود در عرض یکسال گذشته متعهد به پیگیری 
روابطی شدند که برای دو طرف سودمند باشد. شی جین پینگ، 
رئیس جمهور چین و فومیو کیشیدا، نخست وزیر ژاپن در 
مذاکرات رودررو که در حاشیه اجلاس سازمان همکاری 
اقتصادی آسیا- اقیانوسیه در سان فرانسیسکوی آمریکا برگزار 
شد،  درباره چند مساله از جمله ممنوعیتی که پکن بر شیلات 
ژاپن اعمال کرد و پرونده یک تاجر ژاپنی بازداشت شده در چین 

گفت وگو کردند. »شی« در دیدارش با »کیشیدا« که با حضور 
هیأت های همراه دو رهبر برگزار شد، گفت:  »دو کشور باید 
متمرکز بر منافع مشترک بوده و بر روابط استراتژیک خود که 
سودمند برای دو طرف باشد تاکید مجدد کرده و به آن معنای 
جدیدی بدهند.« ژاپن و چین در سال ۲00۸ نیز در یک بیانیه 
مشترک بر سر پیگیری »روابط سودمند برای دو طرف بر پایه 
منافع استراتژیک مشترک« با محور تضمین تعاملات مکرر 
رهبرانشان بر سر مسائلی همچون امنیت توافق کردند. اما 
دو کشور در سال های اخیر بعد از اختلافاتشان بر سر مسائلی 
همچون مناقشات ارضی، تنش های تجاری و همین طور مساله 
تایوان کمتر از این عبارات استفاده کرده بودند. کیشیدا در 
گفت وگو با خبرنگاران بعد از مذاکرات با »شی« اظهارکرد: دو 
طرف بر تعهد خود به روابط تاکید مجدد کردند. او بیان کرد: 
»دیدگاه مشترک ما این است که به ارتباط نزدیک در سطوح 
مختلف از جمله در سطح رهبری ادامه دهیم.« جدیدترین 
چالش در روابط چین و ژاپن مربوط به ممنوعیتی است که پکن 
بر واردات محصولات شیلات ژاپن در واکنش به تصمیم توکیو 
برای رهاکردن پساب تصفیه شده نیروگاه هسته ای تخریب 

شده فوکوشیما در دریا اعمال کرد. کیشیدا قویا از »شی« 
خواست این ممنوعیت را لغو کند و تاجر ژاپنی که بازداشتش 
ضربه بدی به روابط اقتصادی نزدیک دو کشور زد، آزاد کند. 
نشست رهبران چین و توکیو بعد از نشست مهم جو بایدن، 
رئیس جمهور آمریکا و همتای چینی او برگزار شد؛ نشستی 
که در جریانش واشنگتن و پکن بر سر گشایش یک خط تلفن 
مستقیم ریاست جمهوری و از سرگیری ارتباط ارتش های دو 
کشور توافق کردند. کیشیدا همچنین نشستی با بایدن در سان 
فرانسیسکو داشت که به نوشته رویترز، دو طرف در جریان آن 
بر سر مسائلی شامل »چالش های مشترک« دو کشور با چین 
گفت وگو کردند. کیشیدا از سوی دیگر در حاشیه اجلاس 
سازمان همکاری اقتصادی آسیا- اقیانوسیه نشستی هم با یون 
سوک یول، رئیس جمهور کره جنوبی برگزار کرد که در واقع 
هفتمین نشست آنها در سالجاری میلادی محسوب می شد. 
دو طرف در این دیدار متعهد به تعمیق همکاری و بحث بر سر 
نگرانی های مشترک همچون آزمایش های موشکی کره شمالی 
شدند. روسای جمهوری آمریکا و کره جنوبی و نخست وزیر ژاپن 

روز پنجشنبه یک نشست سه جانبه مختصر نیز برگزار کردند.

 سازمان ملل:
کمک رسانی به غزه باردیگر متوقف شد

 برنامه جهانی غذای سازمان ملل )WFP( از توقف 
دوباره امدادرسانی به غزه خبر داد و نسبت به وقوع 
گرسنگی در این منطقه اعلام نگرانی کرد. به گزارش ایرنا 
از خبرگزاری رویترز، ارسال کمک های سازمان ملل متحد 
به غزه به دلیل کمبود سوخت و قطع ارتباط، بار دیگر به 
حالت تعلیق درآمد؛ وضعیتی که به نوشته این خبرگزاری 
بر درد و رنج بیشتر فلسطینیان ساکن نوار غزه در میانه 
حملات اسرائیل افزوده است. سیندی مک کین، مدیر 
اجرایی برنامه جهانی غذا در همین خصوص گفت که 
نزدیک به کل جمعیت غزه نیاز فوری به مواد غذایی دارند. 
وی در بیانیه ای اضافه کرد: »عملا هیچ آب و آذوقه ای در 
غزه وجود ندارد و تنها بخش اندکی از اقلام مورد نیاز از 
طریق مرزها وارد می شود.« مک کین خاطرنشان کرد: 
با نزدیک شدن به فصل سرما، وجود پناهگاه های ناامن و 
پرازدحام و کمبود آب تمیز، خطر گرسنگی قریب الوقوع 
است. گزارش ها حاکی است همزمان با توقف کمک رسانی 
به غزه، اسرائیل به گروهی از آوارگان فلسطینی در 
نزدیکی گذرگاه رفح در مرز با مصر حمله کرده است که 
در اثر این تهاجم، تعدادی کشته و برخی دیگر نیز زخمی 

شده اند. 

  ولودیمیر زلنسکی:
 نگران کودتا علیه خود هستم

 رئیس جمهور اوکراین، روسیه را به طراحی کودتا علیه 
خود متهم کرد. به گزارش ایسنا، ولودیمیر زلنسکی،  
مدعی شد، کودتای جدیدی که او »به سبک کودتای 
میدان« خواند در حال چیده شدن در اوکراین با هدف 
سرنگونی دولت او است و روسیه پشت این دسیسه 
است. شبکه بلومبرگ گزارش داد، زلنسکی گفت: »ما 
این اطلاعات را از جانب نیروهای اطلاعاتی و شرکایمان 
دریافت کرده ایم.« زلنسکی ادامه داد که این کودتا که او 
از آن تحت عنوان کودتای »میدان3-« یاد کرد، در حال 
چیده شدن توسط روسیه برای اجرا شدن در اوکراین 
است. به نوشته خبرگزاری »تاس«، اخیرا رسانه های 
اوکراینی از بروز اختلاف نظر در داخل طبقه حاکم در 
این کشور خبر دادند. این رسانه ها نوشتند، این اختلافات 
بین زلنسکی و فرماندهان ارشد ارتش او از جمله والری 
زالوژنی، فرمانده کل نیروهای مسلح اوکراین بر سر 
وضعیت ضدحمله این نیروها علیه روسیه بروز یافته 
است. زالوژنی اخیرا با منتشرکردن مقاله ای در نشریه 
اکونومیست، از استراتژی جنگی مقام های دولت زلنسکی 
انتقاد کرد. زلنسکی در دیدار با نمایندگان رسانه ها افزود: 
»در حال حاضر تمرکز من بر کمک گرفتن از غرب است. 
توجه آنها به دلیل وضعیت خاورمیانه و دلایل دیگر به 
منطقه دوم معطوف شده است. بدون حمایت آنها، ما 

عقب نشینی خواهیم کرد.«

 جلیله هیبتان به خاک سپرده شد
 پیکر جلیله هیبتان، هنرمند تئاتر، با حضور و سخنان 
جمعی از دوستان و همکارانش به خاک سپرده شد. 
مراسم تشییع پیکر و خاکسپاری این هنرمند و فعال 
نمایش عروسکی، جمعه ۲۶ آبانماه در قطعه هنرمندان 
بهشت زهرا)س( برگزار شد. در این مراسم هنرمندانی 
چون حمید پورآذری، هما جدی کار، آرزو عالی، شهرام 
صیف و دختر جلیله هیبتان جملات کوتاهی درباره او 
بیان کردند. حمید پورآذری با ابراز تاسف از درگذشت 
این هنرمند گفت: باید به همه تسلیت بگویم چون جلیله 
هیبتان خیلی بی دریغ بود و هر زمان که به او نیاز داشتیم، 
در کنارمان بود. آرزو عالی، دیگر هنرمند حاضر در برنامه 
نیز با تسلیت گویی به دلیل درگذشت هیبتان افزود: این 
بدترین خبری بود که می شد شنید. یکی از خلاق ترین 
هنرمندان را از دست دادیم. همچنین هما جدی کار، 
رئیس انجمن نمایشگران عروسکی و هنرمند پیشکسوت 
این رشته نیز اظهارکرد: جلیله هیبتان با آثارش زنده 
است. برتیبا عاقبتی، دختر جوان جلیله هیبتان نیز در 
سخنان کوتاهی خطاب به مادر خود گفت: من خوشبخت 
بودم که دختر تو بودم. شهرام صیف، هنرمند نقاش نیز 
در جملات کوتاهی درباره هیبتان بیان داشت: ممنون 
که مفهوم زندگی را به من آموختی. لیلی رشیدی، حسن 
معجونی، مهدی قلعه، حمید پورآذری، حسام نورانی، 
آرزو عالی،   رویا کاکاخانی، هما جدیکار،  محمد عاقبتی، 
بنفشه بدیعی، الکا هدایت، آزاده مویدی فرد، مریم معینی، 
کیوان سر رشته، امیر اثباتی، بهرام بهبهانی، شهرام صیف 
) نقاش(، هنگامه سازش، کاملیا نوحی، مهدی چاکری و... 
از جمله هنرمندانی بودند که برای بدرقه جلیله هیبتان به 

قطعه هنرمندان بهشت زهرا)س( آمده بودند.

 آخرین وضعیت بیتا فرهی 
 دختر بیتا فرهی درباره آخرین وضعیت مادرش در 
بیمارستان توضیحاتی ارائه داد. بیتا فرهی به دلیل عارضه 
ریه و قلبی در بیمارستان دی بستری است و  چند روز 
قبل دخترش در گفت وگویی با ایسنا از پزشکان و کادر 
درمان خواست تا تیمی برای رسیدگی به این وضعیت 
تشکیل شود. او درباره آخرین وضعیت درمانی مادرش 
به ایسنا اظهارکرد: روند درمان مادر کمی امیدوارکننده 
است اما تا درمان و بهبودی کامل راه زیادی پیش رو 
داریم و هنوز نمی توان نظر قطعی داد. مهسا قریشی 
همچنین گفت: امیدوارم با زحمات پرسنل و پزشکان 
بیمارستان دی بهبودی کامل حاصل شود. دختر بیتا 
فرعی در پایان افزود: از همه کسانی که به تقاضا و پیغام 
من برای رسیدگی به حال مادر جواب دادند، هم چنین 
تیم پزشکان بیمارستان دی که باعث دلگرمی شدند، 

تشکر می کنم.

بهروز افخمی  مطرح کرد

 آخرین وضعیت مستند »مهرجویی«


